
dataset of spontaneous micro-expressions collected from neutralized faces[C]// IEEE International Conference and Workshops on Automatic Face and Gesture Recognition. IEEE, 2013:1-7.

[7]. Mohammadi M R, Fatemizadeh E, Mahoor M H. Intensity estimation of spontaneous facial action units based on their sparsity properties[J]. IEEE Trans Cybern, 2016, 46(3):817-826.

[8]. Li Z, Tang J. Unsupervised feature selection via nonnegative spectral analysis and redundancy control[J]. IEEE Transactions on Image Processing: A Publication of the IEEE Signal Processing Society, 2015, 24(12):5343.

[9]. Zechao Li, Jinhui Tang, Xiaofei He. Robust structured nonnegative matrix factorization for image representation[J]. IEEE Transactions on Neural Networks and Learning Systems, 2018, 29(5):1947-1960.

[10].Krizhevsky A, Sutskever I, Hinton G E. ImageNet classification with deep convolutional neural networks[C]// International Conference on Neural Information Processing Systems. Curran Associates Inc. 2012:1097-1105.

[11].Szegedy C, Vanhoucke V, Ioffe S, et al. Rethinking the inception architecture for computer vision[C]// Computer Vision and Pattern Recognition. IEEE, 2016:2818-2826.

[12].Szegedy C, Ioffe S, Vanhoucke V, et al. Inception-v4, Inception-ResNet and the impact of residual connections on learning[J]. 2016.

[13].Xianlin Peng, Lei Li, Xiaoyi Feng, et al. Spontaneous facial expression recognition by heterogeneous convolutional networks[C]// International Conference on the Frontiers and Advances in Data Science. IEEE, 2017.

[14].Takalkar M A, Xu M. Image based facial micro-expression recognition using deep learning on small datasets[C]// International Conference on Digital Image Computing: Techniques and Applications. IEEE, 2017.

[15].Keshari R, Vatsa M, Singh R, et al. Learning structure and strength of CNN filters for small sample size training[J]. 2018.

[16].张水发, 张文生, 丁欢,等. 融合光流速度与背景建模的目标检测方法[J]. 中国图象图形学报, 2011, 16(2):236-243.

Zhang Shuifa, Zhang Wensheng, Ding Huan, et al. Target detection method based on convergence optical velocity and background modeling[J]. Journal of Image and Graphics, 2011, 16(2): 236-243.

[17].Liong S T, See J, Wong K S, et al. Automatic apex frame spotting in micro-expression database[C]// Pattern Recognition. IEEE, 2016.

[18].Peng X, Xia Z, Li L, et al. Towards facial expression recognition in the wild: a new database and deep recognition system[C]// Computer Vision and Pattern Recognition Workshops. IEEE, 2016:1544-1550.

[19].He K, Zhang X, Ren S, et al. Deep residual learning for image recognition[C]// IEEE Conference on Computer Vision and Pattern Recognition. IEEE Computer Society, 2016:770-778.

第一作者简介:



付晓峰(1981-),女,副教授,博士,2008年获得浙江大学控制理论与控制工程专业博士学位,主要研究方向为计算机视觉、图像处理、模式识别等,在国内外重要刊物上作为第一作者发表论文十多篇,绝大多数被SCI和EI收录。E-mail:fuxiaofeng@hdu.edu.cn。

通讯作者简介:



吴俊(1993-),男,杭州电子科技大学计算机学院在读硕士研究生,主要研究方向为计算机视觉、图像处理与模式识别。Email:982164675@qq.com。

其他作者简介:

牛力(1996-),男,杭州电子科技大学计算机学院在读硕士研究生,主要研究方向为计算机视觉、图像处理与模式识别。E-mail:niulihdu@qq.com。